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[Keld Albrechtsen] 

(Tvangsadministration ved gentagen manglen- 
de anmeldelse af  ledige boliger). 

(Lovforslag nr. L 86). 
Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 

tekst og de bemærkninger, der ledsager dette. 

Dohrmann (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  postloven. 

(Ophævelse af  monopolet). 
(Lovforslag nr. L 90), 
Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 

tekst og de bemærkninger, der ledsager dette. 

Mogens Voigt (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om oprettel- 

se af Danmarks Frie Radio. 
(Beslutningsforslag nr. B 14). 
Jeg henviser i øvrigt til forslagets bemærk- 

ninger. 

Holger Nielsen (SF): 
Hermed tillader jeg mig som ordfører for 

forslagsstillerne at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om frem- 

skaffelse af  praktikpladser til EFG.;lærlinge. 
(Beslutningsforslag nr. B 15). 
Ifølge aftalen mellem regeringen og ar- 

. bejdsmarkedets parter fra april sidste år skul- 
le praktikpladsproblemet for EFG-elever væ- 
re løst på frivillig vis inden udgangen af 
1981. 

Dette er imidlertid ikke sket, idet der i 
øjeblikket skønnes at være over 5.000 EFG- 
elever uden praktikplads. Dette problem er 
ikke mindst alvorligt derved, at ungdomsar- 
bejdsløsheden fra næsten alle sider - også 
regeringens -  betragtes som et af de største 
problemer i øjeblikket. 

Det er forslagsstillernes håb, at praktik- 
pladsproblemet kan løses gennem den fore- 
slåede udvidelse af Arbejdsgivernes Elevrefu- 
sion, hvorved der sker en økonomisk tilskyn- 
delse til at tage EFG-praktikanter. Men sker 
det ikke, vil det være nødvendigt, at der gen- 
nem lovgivning sikres en fast kvota mellem 
faglærte arbejdere og EFG-praktikanter. 

Samfundets fremtidige udvikling er i høj 
grad betinget af en dygtig og veluddannet 

arbejdsstyrke, og det må derfor være i alles 
interesse, at praktikpladsproblemet løses. 

Med disse bemærkninger anbefaler jeg 
forslaget til tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om banker 

og sparekasser. 
(Lovforslag nr. L 53. Fremsat 20/1 82). 

Sammen med denne sag foretoges den un- 
der punkt 2 på dagsordenen opførte sag, 
nemlig: 

2) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om visse 

kreditinstitutter. 
(Lovforslag nr. L 54. Fremsat 20/1 82). 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Forhandling 

Stavad (S): 
Lovforslagene er en genfremsættelse fra 1. 

samling, men nåede ikke at blive færdigbe- 
handlet. Jeg skal derfor henvise til socialde- 
mokratiets bemærkninger til forslagene un- 
der førstebehandlingen. Dem kan man finde 
i Folketingstidende 1981-82, 1. samling, sp. 
847 og 848. Herudover vil jeg godt gøre nog- 
le bemærkninger. 

Vi stiller i Danmark sådanne krav til vore 
pengeformidlere, både vedrørende det solidi- 
tetsmæssige og vedrørende det likviditets- 
mæssige, at befolkningen trygt kan benytte 
vore pengeinstitutter. Denne tillid er også 
uhyre vigtig, når danske banker og sparekas- 
ser stiller garantier over for udenlandske 
pengeformidlere, og dermed af afgørende 
betydning for, at vores erhvervsliv kan hand- 
le over landegrienserne. Vi ved, at enkelte 
uheldige eksempler kan være med til at så 
mistillid til vor pengeformidling såvel hos 
danske borgere som hos udenlandske forret- 
ningsforbindelser. På den baggrund mener 
jeg, at industriministerens forslag om at 
skærpe kapitalkravet fra 5 mill. kr. til 25 
mill. kr. er rigtigt og berettiget. Det er også 
her bedre at forebygge end at helbrede. 


